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Obec Tibava, Tibava 131, 073 01 Sobrance 
 

 

 

 

Z Á P I S N I C A 
ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA KONANÉHO  

DŇA 21.09.2023 o 18.00 HOD. 

na Obecnom úrade v Tibave – malá sála 

 

 

 

PRÍTOMNÍ : 

 

 

STAROSTA OBCE:   Marián Čuhanič 

 

 

POSLANCI:  Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Kudelás Peter,  

 Lukačko Marcel, Mgr. Bilohlávek Dávid, Mgr. Kasič Marek, Viňanská 

Marcela 

 

  

ZAPISOVATEĽ ZÁPISNICE:  Bc. Monika Lukačková          

 

Ďalej prítomní: PaedDr. Hadvabová Valéria, Hadvab Jozef 

 

          

 

1. Otvorenie 
Zasadnutie zo dňa 21.9.2023 otvoril a viedol starosta Marián Čuhanič. V úvode starosta obce 

privítal všetkých prítomných. Na zasadnutí boli prítomní spočiatku 6 zo 7 poslancov, preto bolo 

konštatované, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Poslanec Peter Kudelás sa 

ospravedlnil za meškanie z dôvodu pracovných povinností.  

 

 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
Zapisovateľkou bola určená Bc. Monika Lukačková a za overovateľov zápisnice boli navrhnutí: 

Marcel Lukačko a Mgr. Barbora Šulganová. 

 

Všetci prítomní poslanci schválili zapisovateľa i overovateľov zápisnice.  

ZA: 6 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Mgr. Dávid Bilohlávek, Marcel Lukačko, Mgr. Marek 

Kasič, Marcela Viňanská,) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 0 

 

 

3. Schválenie programu rokovania 

Starosta obce predniesol návrh programu zasadnutia OZ podľa pozvánky, ktorá bola riadne 

vyvesená na úradnej tabuli obce.  
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O doplnenie do programu OZ požiadali : 

Poslanec Mgr. Dávid Bilohlávek – verejné osvetlenie v obci  

 

Všetci prítomní poslanci schválili program  Obecného zastupiteľstva konaného 21.9.2023 

s doplnením. 

ZA: 6 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Mgr. Dávid Bilohlávek, Marcel Lukačko, Mgr. Marek 

Kasič, Marcela Viňanská,) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 0 

 

4. Kontrola plnenia uznesení z OZ 29.6.2023 
Uznesenie č. 16 /2023 – overovatelia zápisnice, zapisovateľ a program – Ok 

Uznesenie č. 17 /2023 - kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Tibave 

konaného dňa 30.05.2023 – Ok 

Uznesenie č. 18 /2023 - VZN 1/2023 – Ok  

Uznesenie č. 19 /2023 - VZN 2/2023 – Ok 

Uznesenie č. 20/2023 - stanovisko hlavného kontrolóra k Záverečnému účtu obce za rok 2022 – Ok 

Uznesenie č. 21 /2023 - finančná dotácia z rozpočtu obce Tibava pre FK Tibava vo výške 3 000 € - 

otvorené  

Uznesenie č. 22 /2023 - spolufinancovanie projektu „ Riešenie detského a workoutového ihriska pri 

ZŠ a MŠ v obci Tibava “ z finančných prostriedkov obce Tibava vo výške 999,89 € s DPH – bod 

programu dnešného zasadnutia 

Uznesenie č. 23/2023 návrh na prijatie uznesení - splnené, uznesenia podpísané zverejnené. 

 

Všetci prítomní poslanci berú na vedomie kontrolu plnenia z OZ 29.6.2023. 

 

5. Schválenie návrhu VZN 3/2023 a návrhu VZN 4/2023 

Návrh VZN 3/2023 
Starosta obce predniesol návrh VZN 3/2023 o správe a prevádzkovaní pohrebiska na území obce 

Tibava a otvoril diskusiu. 

Na podnet poslanca je potrebne opraviť čl. 9 ods. 6  

Pôvodné znenie : „Obec, na prevádzkové účely cintorína, na polievanie hrobov a zelene, 

zabezpečuje vodu z verejného vodovodu. Je zakázané odnášať vodu z cintorína.“  

Nahradené znenie: „Obec, na prevádzkové účely cintorína, na polievanie hrobov a zelene, 

zabezpečuje vodu zo studne. Je zakázané odnášať vodu z cintorína.“ 

Poslanec Mgr. Marek Kasič mal dotaz na nájomné zmluvy za hrobové miesta, či je potrebné, to tam 

uvádzať z dôvodu, že momentálne obec nie je vlastníkom pozemku a z tohto dôvodu ani nevyberá 

od občanov cintorínsky poplatok. Starosta vysvetlil, že je to len príprava do budúcna, aby nebolo 

potrebné VZN stále meniť a opravovať. Momentálne znenie znie, že užívanie hrobového miesta je 

bezplatné a prevádzkovateľ upúšťa od uzavretia nájomnej zmluvy. 

Poslanec Mgr. Dávid Bilohlávek mal otázku na čl. 8 ods. 1, či obec má zabezpečené výkopové 

práce na cintoríne, ako tomu je v Sobranciach .:„Výkopové a iné zemné práce, najmä obkladanie a 

formovanie hrobov môžu vykonať len osoby, ktoré majú na túto činnosť povolenie prevádzkovateľa 

cintorína.“ , Starosta vysvetlil, že obec nezabezpečuje výkopové práce, zabezpečujú si to rodiny 

pozostalých, no ak je potrebné, tak obec vie dať kontakt na ľudí, ktorý to vykonávajú. Čl. 8 ods. 1 

hovorí o tom, že na cintoríne môžu tieto služby vykonávať iba ľudia s povolením prevádzkovateľa, 

ktorým je v tomto prípade obec Tibava.  

Poslanec mal druhú otázku ohľadom čl.9 ods.11 : „V celom objekte cintorína je zakázané jazdiť na 

bicykli, kolobežke, kolieskových korčuliach a pod.“, či by bolo možné tento bod vymazať, keďže by 

to znamenalo, že občania „babky“ by nemohli na cintorín jazdiť na bicykli. Na tento dotaz mu bolo 

vysvetlené, že jazdiť na bicykli po príjazdových cestách nie je zakázané. Zakázané je len jazdenie 

okolo hrobových miest.  
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Všetci prítomní poslanci schvaľujú návrh VZN 3/2023 o správe a prevádzkovaní pohrebiska na 

území obce Tibava - Prevádzkový poriadok cintorína a domu smútku s opravou : 

čl. 9 ods. 6 „Obec, na prevádzkové účely cintorína, na polievanie hrobov a zelene, zabezpečuje 

vodu z verejného vodovodu“ 

na 

„Obec, na prevádzkové účely cintorína, na polievanie hrobov a zelene, zabezpečuje vodu zo 

studne“ 

ZA: 5 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Marcel Lukačko, Marcela Viňanská, Mgr.Marek Kasič ) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 1 (Mgr. Dávid Bilohlávek) 

 

Návrh VZN 4/2023 o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu obce 

Starosta obce stručne informoval o návrhu VZN 4/2023 a dal slovo poslancom. 

Poslanec Mgr. Dávid Bilohlávek mal návrh na doplnenie bodu, do kedy od uzatvorenia zmluvy má 

byť dotácia vyplatená. Poslancovi bolo vysvetlené, že dátum vyplatenia dotácie, je vždy uvedený 

v konkrétnej zmluve. Poslanec mal otázku na vyplatenie sumy v roku 2023 pre FK Tibava. A to 

konkrétne, že sezóna už začala a FK ešte nemal peniaze na účte, čo im spôsobilo komplikácie. 

Starosta vysvetlil, že peniaze sa vyplatili v dvoch splátkach : prvá do konca apríla a druhá do konca 

mája, tak ako bolo dohodnuté. 

Poslanec mal ešte otázku, či čl.3 ods.4 je potrebný, či nie je možné ho odstrániť alebo čo si má 

predstaviť pod týmto pojmom a prosí o vysvetlenie:  

Čl.3 ods.4 : „Všeobecne prospešnými službami sa rozumie najmä: 

a) poskytovanie zdravotnej starostlivosti,“ 

Starosta obce vysvetlil, že v minulosti obec mala občana, ktorý žil sám a bol odkázaný na obec. Na 

otázku poslanca, či obec bude platiť každému jednému, ktorý si o takúto pomoc požiada, bolo 

vysvetlené, že požiadať o pomoc môže každý, ale nie každému to bude schválené po šetrení.  

Poslanec pokračoval dotazom na čl. 4 bod 12 „Dotáciu v oblasti kultúry, vzdelávania, školstva a 

športu je možné použiť najmä na: 

d) odmeny pre účinkujúcich umelcov, cvičiteľov, trénerov a rozhodcov, pričom tieto musia byť 

vyplácané na základe platne uzatvorených zmluvných vzťahov v súlade s osobitnými predpismi. 

Ak bude trénerovi vyplatená odmena na základe platne uzatvorených zmluvných vzťahov, tak v tom 

prípade to znamená, že sa táto suma bude zdaňovať plus odvody, čo bude pre FK Tibava znamenať 

stratu peňazí. Pre FK je výhodnejšie vyplatiť trénera v čistom. Na čo mu bolo odpovedané, že 

príjmy sa musia zdaňovať a v prípade FK, to sú prevádzkové náklady FK a nie obce, čiže obec 

s tým nemá nič spoločné. 

 

Všetci prítomní poslanci schvaľujú návrh VZN 4/2023 o podmienkach poskytovania dotácií z 

rozpočtu obce.  

ZA: 7 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Marcela Viňanská, Marcel Lukačko, Mgr.Marek Kasič, 

Mgr. Dávid Bilohlavek, Peter Kudelás ) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 0 

 

Doplnený bod programu : 
Predaj nehnuteľného majetku vo vlastníctve obce Tibava ako prípad hodný osobitného 

zreteľa : Paulína Hadvabová  

Slovo dostali manželia Hadvaboví, kde občan Jozef Hadváb poznamenal, že predaj pozemkov už 

bol na OZ 3 krát schválený, avšak vždy pričinením obecného úradu bol návrh na vklad na 

katastrálnom úrade pozastavený. Čo ich stálo i nemalo peňazí. Starosta obce poznamenal, že on nie 

je kompetentný sa k danej veci vyjadrovať, avšak všetkým je známe, o ktoré pozemky sa jedná. 

Rodina ich využíva a spravuje už vyše cca 40 - 50 rokov, čiže je potrebné to vyriešiť, čo najlepšie 
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ako sa dá, aby nebolo ukrivdené žiadnej strane. Po konzultácií s právnikom mu bolo vysvetlené, že 

na predaj pozemku hodného osobitného zreteľa, je potrebné doložiť doklady, ktoré to preukážu. 

Pani Hadvabová informovala, že osobitný zreteľ slúži na vysporiadanie vecí, ktoré sa v minulosti 

nedotiahli, tak ako mali podľa zákona byť. Rodina má k dispozícií notársky overené svedectvá ešte 

žijúcich občanov. Taktiež, že ich dom 50 rokov na katastrálnom úrade neexistoval a až po 50 rokov 

bolo doložené kolaudačné rozhodnutie z obecného úradu. Podľa starej katastrálnej mapy ich 

pozemok v milosti mal iný tvar, než je momentálne oplotenie, pretože zasahoval až do ihriska. 

Starosta obce vyzval poslancov OZ na vyjadrenie, či súhlasia, aby bol celý tento prípad zadaný 

obecnému právnikovi na prehodnotenie, aby nedošlo k opätovnému pozastaveniu a vynakladaniu 

ďalších výdavkov. Poslanec Mgr. Marek Kasič poznamenal, že vzhľadom k tomu, že máme právne 

zastupovanie, ktoré mesačne platíme, je dobré, že by sa to dalo týmto spôsobom. Avšak za b) 

osobitný zreteľ nebol špecifikovaný v aktuálnych zásadách hospodárenia obce. Ak chceme prejsť 

osobitným zreteľom musíme ho najprv schváliť a celú legislatívu dodržať. S čím pani PaedDr. 

Hadvabová Valéria nesúhlasila a žiadala zastupiteľstvo o odsúhlasenie, či neodsúhlasenie 

osobitného zreteľa. Žiadne právne pokračovanie, pretože pre nich ako kupujúcich, by ďalšie 

čakanie vyžadovalo nanovo znalecký posudok, nové zverejňovanie zámeru a posudku. Všetko od 

začiatku, čo by sa ťahalo ďalší pol rok. 

Starosta obce dal návrh na hlasovanie spôsobu prevodu a zámeru predaja vlastníctva nehnuteľného 

majetku obce kúpnou zmluvou ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) 

zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov. 

Jedná sa o predaj pozemkov registra „C“ parc. č. 98/2 zastavané plochy a nádvoria ( LV č. 674, reg. 

E pôvodne označenie parc. č. 40/26 - zastávané plochy a nádvoria) o výmere 215 m2, 

a parc. reg. C č. 97 - záhrada o výmere 1364, LV č. 427 do výlučného vlastníctva Paulíny 

Hadvabovej, rod. Hudáková, nar. 02.01.1943, trvale bytom Tibava 62 za kúpnu cenu 1 € . 

 

Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje spôsob prevodu a zámer predaja vlastníctva nehnuteľného 

majetku obce kúpnou zmluvou ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) 

zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov. Jedná sa o predaj 

pozemkov registra„C“ parc. č. 98/2 zastavané plochy a nádvoria ( LV č. 674, reg. E pôvodne 

označenie parc. č. 40/26 - zastávané plochy a nádvoria) o výmere 215 m2, a parc. reg. C č. 97 - 

záhrada o výmere 1364, LV č. 427 do výlučného vlastníctva Paulíny Hadvabovej, rod. Hudáková, 

nar. 02.01.1943, trvale bytom Tibava 62 za kúpnu cenu 1 € 

 

ZA: 4  

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 3  

 

6. Aktuálny stav projektov  
Riešenie detského a workoutového ihriska pri ZŠ a MŠ v obci Tibava – od pondelka by mali začať 

práce na ihrisku a do konca októbra by bolo dobré, ak by bolo i všetko  zaúčtované. Starosta obce 

vysvetlil, že obec je povinná zaplatiť celú sumu a následne až potom to bude refundované. Preto 

vyzval poslancov o schválenie použitie finančných prostriedkov na realizáciu projektu „ Riešenie 

detského a workoutového ihriska pri ZŠ a MŠ v obci Tibava “ z prostriedkov obce Tibava. 

 

Všetci prítomní poslanci schvaľujú použitie finančných prostriedkov na realizáciu projektu  

„ Riešenie detského a workoutového ihriska pri ZŠ a MŠ v obci Tibava “ z prostriedkov obce 

Tibava.  

ZA: 6 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Kudelás Peter, Mgr. Dávid Bilohlavek, Marcel Lukačko, 

Mgr. Marek Kasič ) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 0 
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Chodníky : odovzdanie staveniska bolo uskutočnené. Avšak je možné, že staviteľ odstúpi od zmluvy 

z dôvodu šibeničného termínu 12/2023. 

 

Komunálna technika : projekt bol ohodnotený, ale akým percentom a spôsobom nevieme. Zatiaľ 

žiaden výsledok. 

 

MIRRI SR : starosta informoval, že obec bola zaradená do skupiny obcí, ktorým boli vyčlenené 

finančné prostriedky z dôvodu ubytovania imigrantov v obci. Obec Tibava má nárok na 10 400 €, 

ktoré už máme i schválené. Starosta dal na premyslenie všetkým poslancom, či by sa tieto peniaze 

za imigrantov nemohli použiť na spolufinancovanie projektu MIRRI : Dom smútku a komunálna 

technika. Poslanec Mgr. Marek Kasič chcel vedieť, či projekt zostáva v tom istom znení, na čo mu 

odpovedal starosta, že áno. Projekt by pokračoval s tými istými podmienkami, avšak obec by už 

využila tieto nové finančné prostriedky za imigrantov. Ak nebudeme pokračovať v tomto projekte, 

tak vrátime všetky financie, zaplatíme 2 200 eur a dom smútku dokončíme za vlastné financie. Na 

otázku poslanca Mgr. Mareka Kasiča, či by nebolo možné hýbať s projektom, zakúpiť iba lacnejšiu 

alternatívu, čiže iba chladničku, nie dvojmiestny mrazák, ktorý podľa jeho informácií majú 

najbližšie iba asi Košice, bolo odpovedané, že nie je možné zmeniť číslo ale výkon áno.  

  

7. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce Tibava – zmeny účinné od 

1.11.2023 
Starosta stručne predniesol zaslaný návrh a informoval o zmenách v zásadách hospodárenie 

a o doplnení čl. 7 ods. 2. – nájom bytu a vypustenie v čl.7 ods. 3.  

Starosta dal slovo poslancom na ich pripomienky. 

Poslanec Mgr. Dávid Bilohlávek čl.3 bod 2e) : Kto určí hodnotu majetku ? Poslancovi bolo 

odpovedané, že inventarizačná komisia pri inventarizácií, napr. stoličky sú zastaralé a môžu sa 

presunúť na predaj.    

Poslanec Mgr. Kasič mal návrhy: 

- zaradenie bodov Čl.3.ods 3. body d), e) do kompetencií inventarizačnej komisií  : 

Čl.3 Starosta obce schvaľuje:  

d) prebytočnosť alebo neupotrebiteľnosť hnuteľného majetku, ako aj o spôsobe naloženia s ním v 

hodnote do 1 000,- € v jednotlivom prípade, 

e) prebytočnosť alebo neupotrebiteľnosť hnuteľnej veci slúžiacej na výchovno-vzdelávací proces v 

oblasti vzdelávania a výchovy a činnosti s nimi bezprostredne súvisiace a na zabezpečenie sociálnej 

pomoci a zdravotnej starostlivosti, ako aj spôsob naloženia s ňou, ak jej zostatková cena je nižšia 

ako 3 500,- €. 

    -      Vypustenie bodu Čl. 3, ods. 3, bod g) trvalé upustenie od vymáhania pohľadávky do 1 000,- 

€,  

Na otázku, či  obec má nejaké nevyplatené pohľadávky, odpovedal starosta, že áno má a ani on sám 

určite nesúhlasí, aby tieto pohľadávky boli odpustené. 

- Čl. 3, ods.3 bod i) zmluvu o poskytovaní poradenských služieb v rôznych oblastiach v 

jednotlivom prípade do 500,- € mesačne, - zaradiť do kompetencií OZ  

- Čl. 12, ods. 4 body c) a d) – preveriť či je možné úplne vypustiť  

Čl 12 ods.4. Dôvody hodné osobitného zreteľa, pri rešpektovaní zásady hospodárnosti, 

účelovosti a transparentnosti, spočívajú najmä: 

c) vo využiteľnosti majetku obcou vzhľadom na svoju polohu, dispozičné umiestnenie, 

charakter a tvar, 

d) v účelnosti využívania majetku obcou, 

   

Po diskusií a dohode poslancov sa Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce Tibava 

prerobia podľa zadaných pripomienok. 
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8. Úcta k starším 
Po dohode poslancov a starostu obce sa úcta k starším uskutoční 29.10.2023.  

Starosta informoval prítomných poslancov o programe a darčekoch pre občanov – Do úvahy 

berieme napr. dáždniky, ale kontaktovali sme i občana Matúša Maternu, ktorý nám vypracuje 

ponuku na možné darčeky s logom obce. Cena darčeku cca 5,50 - 6 € . 

 

9. Rôzne: 
Búrka v obci a jej dôsledky – starosta informoval prítomných poslancov o nefunkčnosti 16 

verejných osvetlení v obci, obecného rozhlasu a 6 kamier v obci. Tieto výsledky búrky sú nahlásené 

v poisťovní ako škodová udalosť. Na opravu osvetlenia bola kontaktovaná spoločnosť, ktorá ich 

i montovala. Momentálne je osvetlenie funkčné a svieti do 22.hod od 4. hod rána. Predpokladaná 

výška faktúry za opravu osvetlenia je približne 6 000 až 7 000 €. 

Plot pri ihrisku, J. Majorošová : Poslankyňa Mgr. Šulganová mala prosbu, či by nebolo možná 

nejakým štýlom opraviť či vymeniť plot z ihriska, ktorý je deravý a každú chvíľu môže spadnúť. 

Starosta obce odpovedal, že výmena z vlastných zdrojov, nie je možná z dôvodu nákladnosti. 

Najlepším riešením je v prípade možnosti požiadať o dotáciu. 

Na otázku, kde je drevo zo zrezanej borovice v Grófskom parku, odpovedal starosta, že drevo je 

neporezané a čaká na pílu a človeka, ktorý je momentálne v zahraničí.  

Tibava č. 19 – z dôvodu, že pozemok pri nehnuteľnosti č. 19 , kde sa nachádza skládka odpadu, nie 

je vo vlastníctve obce, tak nie je ani možné reagovať na výzvy. Starosta berie na vedomie nutnosť 

ako prvý krok kontaktovať životné prostredie. 

Výrub drevín v parku – je potrebné sa na to pripraviť, aby sa neprešvihol termín. Taktiež je 

potrebné i vysadiť nové stromy.  

 

10. Návrh na uznesenie 
 

Na základe hlasovania poslancov starosta obce navrhol prijatie uznesení. 

 

Všetci poslanci (6 poslanci) súhlasili s návrhom a schválili uznesenia, ktoré sú prílohou tejto 

zápisnice. 

ZA: 6 (Mgr. Šulganová Barbora, Marcin Marián, Kudelás Peter, Mgr. Dávid Bilohlavek, Marcel Lukačko, 

Mgr. Marek Kasič) 

PROTI: 0 

ZDRŽALO SA: 0 

 

Na záver rokovania starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí OZ. 

 

Zapisovateľka:  Bc. Monika Lukačková     …...............................  

 

 

 

        …............................................    

                       Marián Čuhanič 

         starosta obce 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice     Marcel Lukačko                    …............................. 

 

                       Mgr. Barbora Šulganová       ..…........................... 


